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ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY
Vážení a milí spoluobčané,

začátek roku je obdobím zpracování rozpočtu a  plánu investičních 

akcí. Největšími investičními akcemi tohoto roku budou bezesporu 

projekční přípravy vlastní čistírny odpadních vod a oddílné kanalizace 

v obci. Dále budou pokračovat práce na změně územního plánu obce.

Zároveň jsme připraveni zahájit projekční práce pro opravu mostu 

na  ul. Havlíčkova. Po  dokončení majetkoprávního řízení s  Český-

mi drahami a  po  nabytí pozemku parčíku u  železničního přejezdu 

ve směru ke hřbitovu do majetku obce přistoupíme k řešení současné-

ho neutěšeného stavu tohoto pozemku, který je využíván jako odstav-

ná plocha pro automobily. Je naším cílem, aby řešení této klidové zóny 

bylo střízlivé a účelné. Autor projektu zároveň bude muset respekto-

vat omezující podmínky Českých drah pro využití pozemku z důvodu 

blízkosti železniční tratě.  Věřím, že obnovený parčík bude občanům 

dobře sloužit.

Jak jsem Vás informoval již v listopadovém zpravodaji, prověřili jsme 

možnost omezení průjezdu těžkých nákladních vozidel obcí. Bohužel 

jsme od  dotčených orgánů obdrželi zamítavé stanovisko s  odůvod-

něním, že by se jednalo o bezdůvodné omezení veřejného silničního 

provozu, kdy předmětné komunikace nemají žádný objekt s omeze-

nou tonáží, ani jinou vadu v únosnosti povrchu vozovky. Je však pří-

jemným zjištěním, že se počet nákladních vozidel projíždějících obcí 

po dostavbě silnice I/11 Mokré Lazce – Ostrava snížil. 

Bohužel se nám pravděpodobně v letošním roce nepodaří získat dotaci 

na výstavbu chodníku na ul. Palackého (od mostu ve směru na Mok-

ré Lazce) z  důvodu problémů, které vyvstaly při projektování akce 

a v povolovacím řízení (blízkost vodovodního potrubí, přeložka vede-

ní elektrické energie), čímž se příprava této stavby opozdila.

Nejenom stavebním ruchem, investičními akcemi a dopravou bude žít 

naše obec v letošním roce. Uskuteční se kulturní a společenské akce, 

o kterých jste byli informování v „kulturním kalendáři“. Jsem rád, že 

jsou tyto akce velmi dobře hodnoceny a hojně navštěvovány jak ob-

čany Štítiny, tak i okolních obcí. Všem, kteří se jakýmkoliv způsobem 

na pořádání všech těchto akcí podílejí, chci upřímně poděkovat.

Závěrem mi dovolte, abych Vám popřál příjemné prožití svátků jara – 

Velikonoc, které letos oslavíme již v březnu.

Štěpán Koník – starosta obce
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Podrobné informace a zápisy z jednání zastupitelstva lze najít na webových 
stránkách obce http://www.stitina.cz/zapisy-z-jednani-zastupitelstva/ 
nebo jsou k nahlédnutí na OÚ.

NÁVRH ROZPOČTU NA ROK 2016

Na webových stránkách obce a úřední desce se můžete seznámit s návrhem rozpočtu na rok 2016. Ten bude projednán 

na řádném zasedání zastupitelstva dne 24. 2. 2016. 

KANALIZACE V OBCI

Na  prosincovém zasedání zastupitelstva byla jedním z  hlavních bodů jednání prezentace výsledků technicko-

-ekonomické studie o  odkanalizování naší obce zpracovaná firmou Sweco. O  této studii jsme vás informovali 

v  předchozím čísle zpravodaje. Vzhledem k  vyhodnocení studie – doporučení zpracovatele, nižší finanční 

náročnosti z dlouhodobého pohledu i za předpokladu, že se obec bude finančně spolupodílet na úpravě domovních 

přípojek, technickému stavu stávající dešťové kanalizace, připravovaným legislativním předpisům, dotační politice 

a životnímu prostředí se jeví jako výhodnější přepracovat projekt odkanalizování obce na oddílnou splaškovou 

kanalizaci. Případná změna koncepce nezpůsobí další časové zpoždění vlastní realizace. Za ideálních podmínek by 

bylo možno žádat o dotaci na výstavbu v roce 2017, vlastní realizace by mohla začít v průběhu roku 2018. Změna 

koncepce byla zastupitelstvem přijata.

ZMĚNA ČLENŮ ZASTUPITELSTVA

V únoru podal demisi člen zastupitelstva pan Lukáš Vlček. Tímto mu děkujeme za odvedenou práci v Zastupitelstvu 

obce Štítina, zejména v oblasti kultury. Zastupitelstvo se bude doplňovat o dalšího člena ze stejné kandidátní listiny 

– Kulturní Štítina, a tím je Ing. Václav Benda.

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE

MUDr. Jan Lebeda                                  (553 672 297, 736 286 729)
KRAVAŘE ŠTÍTINA HÁJ ve SLEZSKU
Pondělí
7.30–11.00

12.00–13.15 13.30–15.00

Úterý
7.30–11.00  
12.00–14.30

15.00–18.00

Středa
9.00–11.00

7.00–8.30

Čtvrtek
9.00–11.00  
12.00–15.00

7.30–8.30

Pátek
7.30–10.30

11.00–12.15 12.30–13.30

Rádi bychom Vás informovali o změně ordinačních ho-

din, ke které došlo v průběhu ledna 2016. 

Jedná se o  jejich rozšíření, abychom zajistili větší kom-

fort pro naše malé pacienty a jejich rodiče. Ve dvou dnech 

v týdnu (v úterý a čtvrtek) nabízíme možnost objednání 

v odpoledních ordinačních hodinách. Objednaní pacienti 

pak budou mít přednost. Další informace o naší ambulan-

ci můžete najít na:

http://mudr-jan-lebeda.modernilekar.cz/

MUDr. Jan Lebeda a dětská sestra Zdeňka Chaloupková

ZMĚNA PROVOZNÍ DOBY KNIHOVNY 

Svou provozní dobu mění také knihovna na obecním úřadě, která je od Nového roku otevřena vždy v úterý od 14.00 

do 17.00 hodin.

ZMĚNA ORDINAČNÍCH HODIN MUDR. LEBEDY
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ARANŽUJEME JARO – VELIKONOČNÍ KREATIVNÍ DÍLNY

Obec Štítina ve spolupráci s Rodinným centrem Koblížek ve Lhotě u Opavy si Vás dovolují pozvat na VELIKONOČNÍ 
KREATIVNÍ DÍLNY „ARANŽUJEME JARO...“. Akce se uskuteční v  pondělí 7. března 2016 od  17  hodin 

v dolní zasedací místnosti Obecního úřadu ve Štítině.

Budeme vyrábět jarní věnce na  dveře a  hnízda na  stůl... 

Na místě bude připraven aranžovací materiál, březové proutí, 

velikonoční přízdoby a  jarní dekorace, s  sebou si přineste 

zahradnické nůžky a tavnou pistoli (kdo má).

Cena je 120 Kč za osobu (v ceně materiál a drobné občerstvení).

Těší se na Vás Hana Rádková - lektorka volnočasových aktivit. 

Z důvodu omezené kapacity zašlete závazné přihlášky (do 4. 3. 

2016) na  e-mail zuzana.pravdova@seznam.cz nebo volejte 

na  tel. číslo 777 064 860 (Z. Klimešová), popř. 553  677  111 

(OÚ). Uveďte prosím Vaše jméno a kontakt na vás.Ilustrační foto, foto H. Rádková

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 

I  v  letošním roce proběhla v  naší obci Tříkrálová sbírka pro 

Charitu Hrabyně. Ve Štítině bylo vybráno 31 979 Kč, což je víc než 

v  minulém roce. Finanční prostředky budou použity na  „Podporu 

rozvoje komunitních a  humanitárních aktivit, začleněním osob se 

zdravotním postižením do pracovního procesu a společnosti“.

SMLOUVY O KANALIZACI

V  průběhu měsíce listopadu byly doručeny do  poštovních schránek občanů dokumenty týkající se kanalizace. 

Prosíme majitele domů, kteří vyplněnou smlouvu ještě neodevzdali, aby tak učinili co nejdříve. S  případnými 

dotazy se můžete obrátit na p. Martinu Vlčkovou (zaměstnankyni OÚ).

DOVOZ OBĚDŮ DO DOMÁCNOSTÍ

Někdy se ocitneme v situaci, kdy potřebujeme pomoc někoho druhého. Pokud se nechceme nebo nemůžeme ob-

rátit na rodinné příslušníky, existují fi rmy, které nám mohou nabídnout různé služby. V tomto čísle zpravodaje 

jsme se zaměřili na fi rmy dovážející obědy do domácností v naší obci. Pokusili jsme se zmapovat všechny dovozce 

a srovnat jejich nabídku. 

Dodavatel
Cena obědu 
s vlastním 

jídlonosičem

Cena bez 
jídlonosiče

Výběr 
z jídel

Dovoz
Víkendový 

dovoz
Jídlonosiče Objednávky Poznámky

MŠ Háj 

ve Slezsku

59 Kč  1 k vyzvednutí 

na OÚ

ne vlastní jídelníček strava jen 

pro seniory – 

pestrá a dietní 

Jídelna Háj ve Slezsku: 553 773 002, Obec Štítina, 553 677 111

Památník 

Hrabyně

75 Kč (nutnost 

odebrat alespoň 

3x týdně oběd)

80 Kč 4/2 víkendy zdarma ano vlastní, 

firemní

jídelníček, 

telefon, 

e-mail

domácí strava, 

rodinná firma 

i rozvoz pizzy

603 258 285, http://www.restauraceupamatniku.cz/

Tříkrálová sbírka, foto J. Dominik  ▶
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Dodavatel
Cena obědu 
s vlastním 

jídlonosičem

Cena bez 
jídlonosiče

Výběr z 
jídel

Dovoz
Víkendový 

dovoz
Jídlonosiče Objednávky Poznámky

U Šťura 65 Kč 71 Kč 5/2x týdně 

z 6

zdarma ano vlastní jídelníček, 

telefon, 

webové 

stránky

 

776 358 855, 776 600 642, http://www.restauraceustura.cz/poledniacute-menu.html 

U Baly 69 Kč 74 Kč 5 a 2 

polévky

zdarma ne vlastní jídelníček, 

telefon, 

webové 

stránky

 

606 904 852, http://www.hostinecubaly.cz/denni-menu

LS Gastro 60 Kč/65 Kč 

menu č. 5

60 Kč/65 Kč 

menu č. 5

6 zdarma ano (dovoz 

v pátek)

firemní jídelníček, 

telefon, 

webové 

stránky

 

603 221 323, 553 662 540, http://www.lbgastro.cz/index.html

Bejatka 69 Kč  PO,ÚT,ČT 3 

jídla; ST,PÁ 

4 jídla; SO, 

NE 1 jídlo

zdarma ano vlastní jídelníček, 

telefon

 

602 531 065

Kavárna 

Kravaře

65 Kč  3 zdarma jen sobota firemní jídelníček, 

telefon

bez instantních 

směsí, domácí 

strava

773 933 922, stránky na FCB

Damika 70 Kč/80 Kč  3 zdarma ano krabičky jídelníček, 

telefon, 

webové 

stránky

i rozvoz pizzy

720 124 242, http://pizzadamika.cz/, restauracedamika@seznam.cz

Pozn.: Některé firmy nevyžadují vlastní jídlonosiče. Damika dováží jen v krabičkách. Jídelníčky jsou doručovány 

ve všech případech přímo do rukou zákazníka (mimo Damiky), který si vybírá jídlo většinou na týden dopředu. 

Někteří dovozci nabízejí objednávky jídel, kromě zaškrtnutí v jídelníčku, také telefonicky nebo e-mailovou poštou. 

Jídelníčky jsou u některých dodavatelů zveřejněny na webových stránkách firem. Výše uvedené informace byly 

zjišťovány na základě telefonického rozhovoru se všemi zmiňovanými dovozci.

Tabulku zpracovala Mgr. Zuzana Klimešová

KULTURA V OBCI

27. 2. Fotbalový turnaj – benjamínci
únor ZŠ – soutěž Pepa stavitel
5. 3. Turnaj ve volejbale
12. 3. Fotbalový turnaj – starší přípravka
12.–13. 3. Velikonoce na zámku v Kravařích
19. 3. „Před sušedovym zeleny ořech“ – 

16. ročník – sál ZŠ
28. 3.  Velikonoce
březen Vynášení Mařeny – Malá Bejatka

CHYSTANÉ AKCE

březen Divadelní představení – dětský divadelní 
soubor

16. 4. Turistický pochod „Štítinská Tatranka“ – 
33. ročník

21. 4.–1. 5. Krajská divadelní přehlídka ŠTIVADLO – 
15. ročník

duben Bleší trhy
7. 5. Floriánská mše
12. 5. Setkání s dříve narozenými – sál ZŠ
15. 5.  Vítání občánků 
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PŘIPOMÍNÁME SI VE VÝROČÍCH

Ivan Kubinec
 * 26. 4. 1923 Novoselice 

 † 18. 4. 1945 Štítina

příslušník 1. československé tankové brigády v SSSR

Prof. PhDr. Arnošt Lamprecht, DrSC.
 * 19. 10. 1919 Štítina

 † 2. 5. 1985 Brno

univerzitní profesor, bohemista

Prof. PhDr. Josef Vašica
 * 30. 8. 1884 Štítina

† 11. 4. 1968 Praha

český filolog, literární historik, překladatel a kněz

Ludmila Hořká
 * 26. 4. 1892 Dvořisko

 † 6. 10. 1966 pochována ve Štítině

spisovatelka – básnířka a prozaička, zakladatelka 

souboru lidové tvořivosti

Josef Šrámek
 * 14. 3. 1875 Štítina

† 23. 7. 1937 Ostrava-Vítkovice

právník a politik – první (a poslední) slezský zemský 

prezident 

SPORT V OBCI

ÚSPĚŠNÝ SILVESTROVSKO-VÁNOČNÍ VOLEJBALOVÝ TURNAJ 2015

Vítězné družstvo a společná fotografi e všech zúčastněných, foto J. Dominik

29. prosince loňského roku upořádali štítinští volejbalisté 

již tradiční volejbalový halový turnaj. Hrálo se v tělocvič-

ně Základní školy generála Heliodora Píky a zúčastnilo se 

celkem 12 smíšených družstev, která soupeřila ve dvou 

skupinách. Utkání byla mnohdy velmi dramatická. Tur-

naj začal v devět hodin dopoledne a končil v podvečerních 

hodinách. Díky pořádajícím organizátorům proběhlo vše 

bez sebemenších problémů. Vítězství si nakonec odneslo 

družstvo Ing. Jana Rataje /na snímku druhý zleva/.

Volejbalisté současně zvou na další turnaj, který se usku-

teční 5. března 2016 opět v tělocvičně školy. Bude to již 16. 

ročník. První ročník se uskutečnil u příležitosti otevření 

naší sportovní haly. Mgr. Jaroslav Dominik

❦
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DANCE4LIFE

Na webových stránkách školy i obce jsme se už několikrát mohli dočíst o úspěších, kterých dosáhla štítinská děv-

čata Amálka Vaňková (8 let), Jasmínka Vaňková (5 let) a Julinka Hoňková (7 let). Navštěvují  taneční školu 

Dance4Life. Pro děti, které do ní docházejí, je velkou motivací celkem časté a zasloužené získávání medailí a oce-

nění. Přínosem se také stává osvojení si jistoty při vystupování. Rodiče se snaží pro své děti vybírat takové akti-

vity, které by je bavily, ve kterých by se mohly realizovat a dosáhnout i ocenění, kroužky, ve kterých by se mohly 

lecčemu naučit. V následujícím článku vám přiblížíme, jak se děvčata k těmto úspěchům probojovala a jaký mají 

na tento „dětský koníček“ názor jejich rodiče. Poprosili jsme Ing.  Ivanu Vaňkovou, Ph.D., maminku Amálky 

a Jasmínky, aby nám odpověděla na následující otázky, za což jí velice děkujeme.

Jakých úspěchů holky dosáhly?
Amálka se v červnu 2014 zúčastnila 

Mistrovství Evropy, které se kona-

lo v Chomutově. Soutěžila ve dvou 

disciplínách – duo a malá skupina 

(7 tanečníků). V duu se stala mis-

tryní Evropy a  v  malé skupině vi-

cemistryní Evropy. Na to, že soutě-

žila v kategorii do 8 let, to byl pro 

teprve šestiletou Amálku obrovský 

úspěch. 

V roce 2015 soutěžila v sólu a s Ju-

linkou v malé skupině Mini Ladies. 

V  sólu se stala mistryní Moravy 

a  II. vicemistryní České republiky. 

Malá skupina vyhrála všechny ligo-

vé soutěže, Světový pohár v Ostravě 

a také Mistrovství České republiky. 

Jasmínka soutěžila v sólu a na to, že 

je nejmladší účastnicí v této disciplí-

ně v České republice, tak se v  šesti 

soutěžích čtyřikrát probojovala až 

do  finále (mezi šest nejlepších ta-

nečníků)!

Jak se holky k  tomuto sportu do-
staly a jak dlouho už trénují?
Byla to vlastně náhoda. Hledala 

Jasmínka Vaňková, 5 let; foto I. VaňkováAmálka Vaňková, 8 let (vlevo); Julinka Hoňková, 7 let (vpravo); 

foto I. Vaňková

SPORT V OBCI
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jsem pro Amálku něco jiného, ne-

tradičního a narazila jsem na webo-

vé stránky taneční školy Dance4Li-

fe. V té době se zrovna konal nábor 

nových členů, a  tak jsme se doma 

dohodli, že to zkusíme a  uvidíme. 

Amálka byla z  první hodiny nad-

šená, a  tím se dalo vše do pohybu. 

To, co se učila na jednotlivých ho-

dinách, pak trénovala samozřejmě 

doma a bylo jen otázkou času, kdy 

„zareaguje“ Jasmínka a  my ji vez-

meme na první hodinu :O). Amálka 

tancuje 4 roky. Jasmínka do  toho 

„skočila po  hlavě“ ve  2,5 letech 

a  tančí již třetím rokem. Julinka 

tancuje od 3,5 let.

Jak často trénují? Jsou tréninky 
náročné, nebo je to spíš zábava? 
Jezdíte s nimi?
Frekvence tréninků je odvislá od vě-

kové kategorie, ve  které děti tančí. 

Začíná se v  kategorii „baby“, kdy 

jsou tréninky 1x týdně. Náročnost 

roste s  věkem a  postupem do  dal-

ších věkových kategorií: mini A, 

mini B, děti A, děti B, junioři atd. 

Jasmínka s Julinkou jsou nyní v ka-

tegorii „mini A“ a  mají trénink 

3x týdně (z toho 1x týdně gymnas-

tická průprava). Amálka postoupila 

již do  výkonnostní kategorie „děti 

A“ a  má trénink 4x týdně (z  toho 

1x týdně gymnastická průprava).

Náročnost? To je spíše otáz-

ka na  holky, trénují 3x–4x týdně 

po hodině a půl. Nejde ale jen o sa-

motný trénink. Tím, že probíha-

jí hodiny v  Opavě, tak mají holky 

můj obdiv za  to, jak vše zvládají 

– školka/škola, odjezd na  trénink 

do  Opavy, po  tréninku zpět, na-

psat úkoly, naučit se nové věci atd. 

A když k tomu pak vezmete v úva-

hu, že se taneční škola účastní pra-

videlně celorepublikových soutěží, 

což je 8–10 víkendů v průběhu tří 

měsíců). A  aby toho nebylo málo, 

kromě soutěží formací, které pro-

bíhají od  března každého roku 

a  ve  skupině tančí 24 dětí najed-

nou, se holky účastní soutěží v dis-

ciplínách sólo nebo duo. Tzn., že 

kromě velké formace a  tanečních 

prvků, se musí naučit minimálně 

ještě jednu taneční sestavu – vůbec 

nechápu, jak si mohou v jejich věku 

zapamatovat tolik tanečních prvků.

Důležité ale je, že je to baví, a to je 

to podstatné… Není to pro ně jen 

kroužek, žijí tím a tancování je pro 

ně radost. 

Z Vaší rodiny trénuje více děvčat. 
Trénují společně? Trénují i kluci?
Amálka i Jasmínka spadají do růz-

ných věkových kategorií, a  tím 

pádem mají trénink v  různé dny 

a  hodiny. Sladit školku / školu, 

práci a  tréninky není vůbec jed-

noduché, ale co bychom neudělali 

pro naše děti. Vidět kluka v taneč-

ní škole je vzácnost a o to více jsou 

žádáni.  

Každá aktivita, pokud se dělá 
na  vyšší úrovni, je finančně ná-
ročná. S  jakými finančními ná-
klady musí rodič počítat?
Úspěch není v žádném případě jen 

o  penězích. Základem jsou určité 

dispozice dítěte a  pak samozřej-

mě pravidelný trénink a  dřina. 

Nicméně, jen pro Vaši představu, 

kostým na  sólo vystoupení se po-

hybuje na úrovni 3 500 Kč, kostým 

do  formace na  úrovni 2 500 Kč, 

k  tomu zápisné do  taneční soutě-

že, rekvizity na  dance show for-

mace, vstupné pro dospělé na kaž-

dou soutěž, občerstvení, pohonné 

hmoty atd. Na  rovinu mohu říci, 

že se nejedná o  nejlevnější koní-

ček, ale radost v očích dětí je s tím-

to nesrovnatelná. 

Jak často se jezdí na soutěže? Byli 
jste i na nějaké zahraniční soutěži?
Je potřeba rozlišovat soutěžní kolo 

s velkou formací a následně pak sou-

těže v  rámci jednotlivých disciplín 

(sóla, dua), ale pokud to shrnu, tak 

v  soutěžním období každý víkend. 

Vzhledem k  věku všech holek a  za-

řazení do  kategorií jsme mimo ČR 

zatím nesoutěžili, ale účastnili jsme 

se Evropského šampionátu, Mistrov-

ství Evropy a každoročně pak Mist-

rovství ČR. 

Co je pro soutěžící nejvíce stresu-
jící? Z  čeho mají největší radost? 
Objevuje se u nich rivalita?
Myslím, že toto je velmi individuál-

ní a pro každého je stresujícím fak-

torem něco jiného. Zkuste si před-

stavit sami sebe, ve 4 letech, kdy si 

musíte zapamatovat taneční sesta-

vu, přesné nasazení jednotlivých 

prvků do rytmu, nástup před poro-

tu a  publikum. Ve  většině případů 

se pak nejedná jen o jedno kolo, ale 

postupujete v  rámci vyřazovacího 

klíče do  užšího výběru. Běžně se 

tak stává, že v rámci sólo vystoupe-

ní tančíte danou sestavu 4x, což je 

dost fyzicky a  psychicky náročné, 

zejména pro tak malé děti. Největší 

radostí je, i  v  jejich věku, umístění 

na  stupních vítězů a  získání cen-

ných trofejí – medaile nebo poháru. 

Rivalita je – v  rámci taneční ško-

ly Dance4Life velmi malá, v  rámci 

ostatních tanečních škol velmi vel-

ká, to mi věřte :O).

Taneční škola Dance4Life byla zalo-

žena v září 2008. Vedoucí, trenérka 

a choreografka taneční školy Danie-

la Riesová v průběhu svého 22letého 

tanečního působení prošla několi-

ka tanečními skupinami v  Krnově 

a ve své praxi vystřídala mnoho růz-

ných tanečních stylů. K  srdci jí ale 

nejvíce přirostl styl disco dance, kte-

rému se se svými tanečníky převážně 

věnuje. V  současné době v  taneční 

škole působí 180 tanečníků ve věku 

od 3 do 22  let. Taneční škola Dan-

ce4Life má na  svém kontě za  8  let 

svého působení již mnoho úspěchů. 

K těm nejvýznamnějším patří něko-

likanásobné vítězství ve  Světovém 

poháru v  roce 2014. Dále v  jejich 

řadách jsou mnohonásobní Mistři 

a Vicemistři ČR v letech 2010–2015, 

jak v sólech, duetech, malých skupi-

nách, tak ve velkých formacích.

Otázky připravila Mgr. Zuzana Klimešová
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Hlavní událostí zimy se staly, co se akcí pro veřejnost 
týče, tradiční Vánoční trhy. V tomto školním roce jsme 
se poněkud odchýlili od klasického schématu a rozhod-
li jsme se pojmout vše trochu netradičně. 

Vánoční trhy se letos odehrávaly v  prostorách tříd 
a vestibulu, na rozdíl od let minulých, kdy se trhy ko-
naly v tělocvičně školy. Ve třídách proběhly vánoční 
dílny, kde si zájemci mohli vytvořit nejrůznější výrob-
ky a ty pak bylo možné koupit ve stáncích. Letos jsme 
divákům nabídli vystoupení sportovních gymnastek, 
pěveckého sboru a  souboru Malá Bejatka. Po  letech 
jsme se rovněž vrátili ke  ztvárnění živého betlému 
v podání žáků 9. třídy. Výtěžek ve výši 4 578 Kč byl 
předán předsedkyni SRPŠ.
Společnost Ostroj a. s. darovala naší škole v  uply-
nulých letech např. roboty LEGO MAINSTORMS. 
V  prosinci jsme obdrželi od  stejné firmy stavebnice 
Lego v hodnotě 55 082 Kč za účelem podpory robotic-
kého kroužku a technických dovedností žáků.   
V  oblasti environmentální výchovy jsme se zača-
li pod vedením Mgr. Evy Klubalové, koordinátorky 
EVVO, realizovat hned ve  dvou projektech, a  sice 
v CO2 lize a v Emisích. CO2 liga zprostředkovává in-
formace o globální změně klimatu a o změnách, kte-
ré můžeme očekávat v České republice. Do projektu 
Emise jsme zapojeni jakožto partner Slezského gym-
názia v Opavě. Cílem je upozornit širokou veřejnost 
na škodlivost emisí. V rámci toho navštěvují vybraní 
žáci 8. a 9. třídy řadu exkurzí, zatím se mohli podívat 
např. do  Výzkumného energetického centra VŠB – 
TUO, Velkého centra techniky v Dolní oblasti Vít-
kovic nebo Českého hydrometeorologického ústavu 
v  Ostravě. Dalších cca deset exkurzí nás ještě čeká. 
V souvislosti s tím se vybraní žáci 8. a 9. třídy zúčast-
nili soutěže Gymkom, kde na  různých stanovištích Vánoce ve škole 2015, fotoarchiv ZŠ Štítina

NAŠE ŠKOLA A ŠKOLKA

plnili úkoly spojené s  příro-
dovědnými předměty. Lenka 
Adamčíková (9. tř.), Monika 
Kinnertová (9. tř.) a  Tereza 
Vocílková (9. tř.) se umístily 
na 1. místě.  
V  polovině ledna se žákyně 
8.  a 9. třídy (jmenovitě Lenka 
Adamčíková, Daniela Heczková, Petra Kaštovská, 
Barbora Kostřicová, Natálie Kostřicová, Lucie Kup-
číková, Karolína Lacková, Barbora Miechová, Klára 
Muchová a Barbora Topinková) zúčastnily Okresní-
ho finále ve florbalu, kde obsadily 5. místo.  
V rámci školních kol proběhla pěvecká soutěž Štítin-
ský slavíček a také tradiční Vánoční laťka. Do okres-
ního kola Dějepisné olympiády se probojoval žák 8. tř. 
Jakub Vaněk, který se umístil na  25. místě. Rovněž 
se uskutečnilo školní kolo Olympiády z jazyka české-
ho, z něj postupuje do okresního kola, které se koná 
8. 2., žákyně 9. třídy Monika Kinnertová. Zájemci 
z vyššího stupně měli možnost zúčastnit se školního 
kola Olympiády z jazyka anglického, o jejich úspěších 
a  postupech do  okresního kola budeme informovat 
v příštím čísle.
Kromě tradičních soutěží zkoušíme čas od času něco 
nového, v tomto školním roce se zatím jedná o okres-
ní soutěž ve  stavbě mostů ze špejlí BRIDGE BUIL-
DER GAME, pořádanou Střední průmyslovou školou 
stavební v  Opavě. Reprezentoval nás Tomáš Hulva 
(7.  tř.), Vít Grussmann (7. tř.), Jakub Both (7.  tř.) 
a Jan Lindovský (8. tř.). Chlapci obsadili 5. místo. 
Během zimní přestávky fotbalových soutěží se základ-
ní škola stala spolupořadatelem místního fotbalového 
oddílu TJ Tatran Štítina v  organizování mládežnic-
kých turnajů jednotlivých kategorií. V  uplynulém 
kalendářním roce proběhly tři, z nichž jeden nesl ná-

Štítinský slavíček, fotoarchiv ZŠ Štítina
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PROBĚHL ZÁPIS DO 1. TŘÍDY 

Zápis do 1. třídy, fotoarchiv ZŠ Štítina

1. TŘÍDOU TO ZAČÍNÁ A 9. (NE)KONČÍ – KAM POTOM DÁLE?

Žáky 9. ročníku čekají letos přijímací zkoušky na střední školy, jistě by se tedy dalo říci, že jde o jeden z přelomo-

vých okamžiků jejich životů. A jak si dnes vlastně stojí jednotlivé střední školy? Dávají žáci 9. ročníků přednost 

školám s maturitními obory nebo převládá zájem o řemeslo a obory učební?

Správná volba budoucí profese byla 

vždy velmi důležitým rozhodnu-

tím v  životě člověka. Stejné je to 

i v dnešní době. Nejvíce záleží na sa-

motných žácích a  jejich rodičích, 

pro jaké povolání se rozhodnou, 

ale významnou roli hrají i  vrstev-

níci, pedagogové školy nebo média. 

A stále více také firmy, které hledají 

nové pracovní síly.  

V  současnosti převládá mezi vy-

cházejícími žáky zájem o maturitní 

obory nad těmi učebními.  Je to lo-

gické, vyšší vzdělání přináší zjevné 

výhody. Má to ale i svá úskalí. Pře-

devším je to úspěšnost (či spíše ne-

úspěšnost) žáků během studia na SŠ 

a  ještě více uplatnitelnost v  praxi. 

Často si dnes maturitní obor zvolí 

žáci, které učení nebaví, nejde jim. 

Na školu se sice většinou dostanou, 

ale začíná pro ně velmi nelehké ob-

dobí. I když se jim nakonec podaří 

maturitu „zdolat“, řada z  nich pak 

stejně práci, která vyžaduje maturit-

ní vzdělání, nevykonává. „Trápení 

se“ na SOŠ bylo pro ně zbytečné. 

Trvale největší zájem je o  gymná-

zia. Toto všeobecné studium je, 

stejně jako dřív, výhodné pro toho, 

kdo není jednoznačně vyhraněný 

ve  svých zájmech a  předpokládá 

studium na  VŠ. Pro mnoho žáků 

je dobrou volbou SOŠ. Ovšem vy-

brat tu nejvhodnější, to vyžaduje 

zodpovědnou úvahu – musejí se 

shodovat zájmy a předpoklady žáka 

a  momentální situace na  trhu prá-

ce. Z  praxe např. víme, že je málo 

zdravotních sester. Uplatnitelnost je 

tedy velmi dobrá. Ale zdaleka to ne-

znamená dobrou volbu pro někoho, 

kdo nemá pozitivní vztah k  lidem, 

pevnou vůli a podobně.  

Po  delším období nezájmu žáků 

zev „O pohár ředitele školy“. Chtěli bychom vás tou-
to cestou pozvat na další, které proběhnou ve dnech 
27. 2. a 12. 3. v tělocvičně školy.
V  letošním školním roce jsme opět navázali spolu-
práci s  firmou Usměvavé lyžování, která organizuje 
lyžařský výcvik pro žáky 1. stupně a děti MŠ. Bohužel 

byl kurz bez udání důvodu ze strany pořadatelů zru-
šen tři dny před jeho uskutečněním.  
Výhledově nás čekají další akce, např. Nejrychlejší 
Štítiňák, Štítina má talent, Pepa Stavitel a další. O po-
drobnostech budeme informovat v příštím vydání.

Mgr. Daniel Matyášek – ředitel školy

Dne 27. 1. proběhl zápis dětí do 1. tříd pro školní rok 

2016/2017. Všechny úkoly byly plněny v duchu téma-

tu LIDSKÉ TĚLO. K zápisu se dostavilo 24 dětí (14 ze 

Štítiny, 5 z Háje ve Slezsku – Lhoty a 5 dětí z Nových 

Sedlic, 1 dítě opětovný nástup z MŠ. U 4 dětí bude řešen 

odklad. S největší pravděpodobností bude v následují-

cím školním roce otevřena jedna první třída s celkovým 

počtem žáků 21. A  s  čím si museli budoucí prvňáč-

ci poradit? Na  začátku každý prošel čtyřmi stanovišti, 

na kterých získal kousek obrázku, ten si pak složil. Tím 

si děti krátily chvíli, kdy čekaly, až na ně přijde řada. Sa-

motný zápis proběhl na jedenácti stanovištích ve třech 

třídách nižšího stupně (2. tř., 4. A, 4. B). Všechny děti 

byly rovněž odměněny dárky. Celkem sedm učitelek 

nižšího stupně hodnotilo během zápisu např. kresbu 

postavy, stříhání, lepení, poznávání barev, řazení před-

mětů podle velikosti, poznávání základních geometric-

kých tvarů, komunikační schopnosti, počítání do deseti, 

schopnost zorientovat se v pojmech méně, více, stejně, 

vpravo, vlevo, nahoře, dole nebo také, zda si dítě umí za-

vázat tkaničky, zda spojuje hlásky (R-E je RE) či jestli se 

umí odloučit od rodičů. Všichni byli hodnoceni na jed-

notlivých stanovištích škálou od 0 do 3 bodů, přičemž 

0 znamená, že dítě úkol vůbec nezvládlo, 3 pak naopak 

značí splnění úkolu bez problému. 

Mgr. Jana Slimáčková – zástupkyně ředitele
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JAK TO CHODÍ V NAŠÍ ŠKOLCE

Mateřská škola v naší obci letos prošla personálními změnami, o kterých jsme vás informovali v jednom z před-

cházejících čísel zpravodaje. Vedoucí učitelka p. Dana Buroňová nás v tomto článku informuje o dění v MŠ. No-

vinkou tohoto školního roku jsou společná setkání rodičů s dětmi při ukončení tzv. integrovaných bloků.

V letošním školním roce 2015/16 jsme se rozhodli, že 

myšlenku našeho ŠVP PV (pozn. red.: Školní vzděláva-

cí program pro předškolní vzdělávání) přiblížíme více 

rodičům. V  listopadu jsme ukončili první integrova-

ný blok „Martinskou jízdou“. Při příjemném posezení 

a zhlédnutí krátkého vystoupení dětí MŠ rodiče pozna-

li legendu o sv. Martinovi. Se seznamováním lidových 

obyčejů a zvyků budeme pokračovat i nadále. 23. 1. pro-

běhl již tradičně pořádaný Maškarní ples. O zábavu se 

postarali dva klauni. Děkujeme všem sponzorům za pří-

spěvky nebo dárky do tomboly a také rodičům, kteří po-

máhali při organizaci této akce.

Druhý integrovaný blok jsme zakončili v  úterý 9. 2. 

2016 před popeleční středou – masopustním průvo-

dem masek. Rodiče poznali lidovou tradici „Pochování 

basy“. Jaro přivítáme 20. 3. 2016 ukázkou jarního pás-

ma a  vynesením „Mařeny a  Mařocha“ k  vodě společ-

ně s  dětským souborem „Malá Bejatka“. V  tento den 

si zájemci mohou prohlédnout naši MŠ, seznámit se 

s vybavením, režimem, s organizačními záležitostmi, se 

vzdělávacím programem MŠ a s nabízenými aktivitami 

pro děti.  I když „Den otevřených dveří“ bude určen ze-

jména pro děti a rodiče, kteří se chystají k zápisu do naší 

MŠ na jaře 2016, rádi přivítáme širokou veřejnost.

Maminko, tatínku, zápisu se nebojím!

V  MŠ máme tři třídy. V  nejmladší věkové skupině, 

ve třídě „Sluníček“, je nejméně dětí, aby se pedagogičtí 

pracovníci mohli dětem plně věnovat. Hlavním cílem je 

postupná adaptace na prostředí MŠ, děti, dospělé osoby, 

postupné zařazení děti do výchovné práce a s dopomocí 

vytvářet kulturně hygienické návyky, osvojení pravidel 

soužití v MŠ. Děti, které nastupují do MŠ, musí být způ-

sobilé účastnit se vzdělávací činnosti, měly by být při-

měřeně samostatné.

Dana Buroňová – vedoucí učitelka MŠ

Martinská jízda, foto Z. Klimešová

Maškarní ples, foto Z. Klimešová

o  technické profese se konečně si-

tuace začíná lepšit. Strojírenským 

firmám v našem regionu se daří, ale 

narážejí na  nedostatek kvalifikova-

ných pracovníků, ať už s  maturitou 

nebo s výučním listem. Proto čím dál 

častěji nabízejí během studia žákům 

stipendia, praxi, ale také možnost za-

městnání po  ukončení školy. Moti-

vací pro mladé je také to, že se v tech-

nických profesích zvedají i mzdy.  

Závěrem ještě připomeňme, že dob-

ře vybrat vhodné budoucí povolání 

znamená zvažovat více vlivů, ze-

jména zájmy dítěte, jeho schopnosti 

a  nadání, náročnost studia, kva-

litu konkrétní SŠ a  uplatnitelnost 

na trhu práce. Ale stejně je jasné, že 

úspěch v práci bude vyžadovat ještě 

mnoho dalšího – vůli a ochotu učit 

se, kvalitně pracovat, chuť se zdoko-

nalovat, učit se novému. A  pak ši-

kovný řemeslník může být pracovně 

mnohem úspěšnější než absolvent 

vysoké školy… 

PaedDr. Ludmila Hulvová, 

výchovná poradkyně

NAŠE ŠKOLA A ŠKOLKA

Pozn. red.: Používané zkratky: SŠ - střední škola, SOŠ - střední odborná škola, VŠ - vysoká škola.
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Zde je prostor pro vaše příspěvky, které pro uveřejnění zasílejte na e-mailovou adresu: 
zastupitelstvostitina@gmail.com nebo předejte zaměstnancům obce. 
Za obsah článků ve společenské rubrice neodpovídá redakce, která se také nemusí ztotožňovat s některými názory 

v uvedených příspěvcích.

VELIKONOCE NEJSOU JEN „SVÁTKY JARA“

Je krásné, že lidé obnovují „staré“ 

tradice, ale Velikonoce nejsou jen 

staré tradice, a  co víc - ani svátky 

jara, i  když k  jaru a  těm tradicím 

mají velice blízko. Lidé se těší, až 

přijde jaro, vysvitne sluníčko, které 

i hřeje a člověk se probudí do nové-

ho dne. My na Velikonoce zdobíme 

vajíčka, děti malují zajíčky (už je 

viděly jen na obrázku), sejí pšenici, 

ze které vyroste nové zrno, ale má-

lokdo si vzpomene, že těmito sym-

boly si připomínáme vznik nového 

života.

Velikonoce jsou též o novém začát-

ku, o zrození nového života. Kristus, 

který musel zemřít (to si připomí-

náme na  Velký pátek) za  nás, aby 

z toho hrobu vstal proměněný, osla-

vený, aby ukázal cestu života nám 

lidem (neděle Vzkříšení – rusky 

má neděle jméno „Voskriesienie“). 

Vzkříšení je podstatou Velikonoc. 

Nám se Velikonoce mohou zdát 

krátké při pohledu na  důležitost, 

zvlášť pro nás křesťany, ale Veliko-

noce nejsou pouze ten Svatý týden, 

vrcholící Velikonočním Triduem 

(třídenním). My se na  Velikonoce 

připravujeme celých 5 týdnů a Tri-

duum (třídenní) je vrchol Veliko-

noc. Ale Velikonoce nekončí Ježí-

šovým Zmrtvýchvstáním, křesťané 

to Zmrtvýchvstání slaví 7 nedělí, 

celých 7 týdnů a opět vrcholem této 

oslavy je seslání Ducha Svatého. 

Předtím si ještě připomeneme, že 

Ježíš odešel ke  svému Otci a  nene-

chal nás samotné, zanechal nám zde 

přímluvce – Svatého Ducha. 

ThDr. Jaroslav Studený napsal o nás 

(sobě) křesťanech – nechejte nás stát 

se skutečnými křesťany. Pozvedně-

me své křesťanství z  chladné, usta-

rané věcnosti do  zcela živoucího 

osobního vztahu. Může být zane-

dbáváno, co mělo být v  našem ži-

votě silou nesoucí a  obšťastňující? 

Mohu se pak nazývat křesťanem? 

Křesťanství je Kristus, živý Kristus, 

kterého přijímáme. Začněme ještě 

dnes být pravými křesťany.

Tak ať ty letošní Velikonoce nepro-

žijeme jen s „tradičními zvyky“, ale 

jsou pro nás skutečným povstáním 

ze smrti do nového života. Vždyť ve-

likonoční tradice nejsou mrtvé, ale 

živé, protože Kristus slavně z hrobu 

vstal a vynesl nás z temnoty tohoto 

světa. ALELUJA!

P. Vladimír Pavlík, administrátor hrabyňský, mokrolazecký a štítinský

VELIKONOCE OČIMA „NAŠICH“ BABIČEK

Velikonoce jsou nejvýznamnějším křesťanským svátkem. V tomto příspěvku si můžete připomenout, jak se slavily 

kdysi, nebo se o nich dozvědět více, a to ve vzpomínkách jedné z našich spoluobčanek, paní Jany Jakoubkové, 

která zavzpomínala na doby, které jsme někteří z nás nezažili… Tímto jí také děkujeme.

Na Velikonoce vzpomínám ráda. Pamatuji si, že na Bí-

lou sobotu a  na  Vzkříšení Krista byl tatínek vždycky 

doma. Celá naše rodina ráda zpívala a v tyto dny tatí-

nek už od rána zpíval: „Aleluja, živ buď náš milý spasi-

teli…“. V sobotu odpoledne se šlo do kostela v Mokrých 

Lazcích. Lidé chodili pěšky a každý musel mít něco no-

vého (pozn. red., aby ho „nepokakal“ beránek) – boty, 

kabát… Nejdříve byla bohoslužba a  pak šli všichni 

do průvodu kolem kostela. Ti vznešení stáli na hřbitově 

u hrobů, kožešiny kolem krku, a ti druzí šli v průvodu, 

kde hrála Štítská (pozn. red. Štítinská) muzika, kde hrál 

i můj staříček (můj tatínek), vždycky říkal, že hraje Pánu 

Bohu zadarmo. Muziku vedl kapelník Stáník Malohla-

va. Po obřadu se šlo domů na večeři – na chleba, ve kte-

rém bylo zapečené uzené maso. Po  večeři následoval 

kulturní program. Každý rok se v tuto dobu hrálo v pi- Ilustrační foto
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vovaru ochotnické divadlo – většinou operety. Divadlo 

se hrálo ve svátky – na Vánoce, Velikonoce a přes rok. 

Už tenkrát jsme byli kulturní obcí. Štítina měla několik 

ochotnických souborů současně. 

V  neděli byl ten největší svátek – šlo se do  kostela 

„na velku“ – ta byla zpívaná, slavnostní. A večer jsme 

šli zase do  divadla. Po  divadle jsme už zůstali sedět 

v  pohostinství a  bavili jsme se. Vždycky se to protáh-

lo a muži toho využili a velikonoční pomlázku začínali 

v  časných ranních hodinách. My jsme někdy chodily 

polévat i s nimi . Každá „děvucha“ byla politá. Po obě-

dě se už nechodilo. Už tehdy se dávala za pomlázku va-

jíčka, ale kluci je rozhazovali už i v té době po ulici, tak 

některá děvčata nedávala nic. 

Velikonoce byly tenkrát větší slávou než dnes. V koste-

lích velikonoční slavnostní nálada pokračuje nadále, jen 

lidé dnes považují Velikonoce spíše za svátky jara.  

Rozhovor zapsala Mgr. Zuzana Klimešová

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

PODĚKOVÁNÍ PANÍ JANĚ JAKOUBKOVÉ

Koncem listopadu loňského roku se paní Jana Jakoub-

ková rozhodla ukončit svou aktivní činnost v  našem 

národopisném souboru Bejatka. Patří mezi zakládající 

členky souboru a byla velice aktivní po více než čtyřicet 

let. U příležitosti jejich narozenin jsme paní Janě upřím-

ně poděkovali a  popřáli do  dalších let hlavně zdraví. 

Věříme, že stále bude naší odbornou rádkyní, tak jako 

tomu bylo po celou dobu jejího členství v souboru. 

Za Bejatky Mgr. Jaroslav Dominik

Paní Jana Jakoubková s vedoucí souboru paní Zuzanou Halško-

vou, foto J. Dominik  ▶

KOTLÍKOVÁ DOTACE I NA TEPELNÁ ČERPADLA ANEB VYTVOŘME SAMI SOBĚ 
ČISTÉ OVZDUŠÍ

Dne 1. 2. 2016 se opět otevřela možnost podání žádostí k získání dotace na výměnu kotle na pevná paliva. Do to-

hoto vydání zpravodaje jsme zařadili inzerci týkající se tepelných čerpadel fi rmy ELEKTRO-FA. PAVELEK s.r.o. 

V tomto článku objasníme princip, výhody a podmínky instalace tepelných čerpadel k vytápění a ohřevu vody. 

Občan Štítiny a  jednatel fi rmy, pan Stanislav Pavelek, nám poskytl rozhovor. Zaměřujeme se zde na klasické 

zděné rodinné domy.

Pane Pavelku, prozraďte nám něco o Vaší rodinné fir-
mě.
Naše firma zahájila činnost v roce 1991 v oblasti oprav 

domácí dorozumívací techniky. Postupně jsme začali 

podnikat také v telekomunikacích a v měření a regulaci 

spotřeby energie, které řeší úsporu a optimalizaci v jed-

notlivých budovách tak, aby jejich energetická nároč-

nost byla co nejnižší. 

V roce 1999 jsme podepsali smlouvu s firmou IVT a za-

čali instalovat tepelná čerpadla této švédské značky. 

V roce 2006 jsme se spojili s větším výrobcem tepelných 

čerpadel, a to s firmou NIBE, kterou doposud zastupu-

jeme v Moravskoslezském kraji. 

V současné době podnikáme ve čtyřech divizích: měře-

ní a regulace pro průmyslové závody, silnoproud, výro-

ba komunikačních systémů, tepelná technika.

Jaký je rozdíl v pojmu „ Kotlíková dotace“ (dále jen 

KD) a „Zelená úsporám“?
Kotlíková dotace je dotací pouze a výhradně na výměnu 

stávajících ručně plněných kotlů na tuhá paliva za nové 

nízko emisní tepelné zdroje, tzn. kotle na uhlí a bioma-

su, na kondenzační plynové kotle a na tepelná čerpadla. 

Dotace na  tepelná čerpadla dosahuje v  Moravskoslez-

ském kraji výše až 135 tis. Kč.

Žádosti na KD se mohou podávat od 1. 2. 2016 do 29. 4. 

2016. Realizace musí proběhnout do  15. 9. 2016. Za ur-

čitých podmínek lze Zelenou úsporám a Kotlíkovou do-

taci kombinovat. Kotel na pevná paliva je při této dotaci 

nutno odinstalovat a patřičně zdokumentovat likvidaci! 

Podmínkou je také vyřízení energetického štítku.

Zelená úsporám je určena především těm, kteří plánují 

kompletní rekonstrukci, tzn. zateplení, výměnu oken, 
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tepelné čerpadlo. Dotace na TČ je zde však podstatně 

nižší než u KD. 

Jedním z hlavních produktů firmy jsou tedy tepelná 
čerpadla značky NIBE. Jaké podmínky musí splňo-
vat rodinný dům, ve kterém chceme vytápět a ohřívat 
vodu tepelným čerpadlem? 
▷ Dům musí mít vyměněná okna tak, aby splňoval ur-

čité parametry prostupu tepla. 

▷ Zateplený dům.

▷ Ideální je mít zateplený strop nebo půdu.

▷ Mít v domě kotelnu čili místnost pro instalaci vnitřní 

jednotky TČ . 

▷ Místo pro usazení venkovní jednotky. 

Hodí se tepelné čerpadlo pro všechny rodinné domy? 
Je nutné mít podlahové vytápění, nebo můžeme vyu-
žít stávající rozvody?
Ano, hodí. Není třeba podlahového vytápění, stačí kla-

sické radiátory. Nevadí ani široké trubky. 

Jaký typ čerpadel nejčastěji instalujete?
Nejčastěji instalujeme dva typy čerpadel, VZDUCH-

-VODA a  ZEMĚ-VODA. Ze vzduchu nebo země se 

čerpá energie, která se předává do vody kolující v trub-

kách radiátorů. Cenový rozdíl v počáteční investici mezi 

těmito dvěma variantami není. U novostaveb doporu-

čujeme čerpadlo ZEMĚ-VODA, kde je výhodou vyšší 

účinnost a  není použita venkovní jednotka. Rovnou 

při stavbě domu se do  země zavedou kolektory a  to 

do hloubky minimálně 1,2 metrů, což nevadí například 

následně vysazené zeleni. Existují také ventilační čerpa-

dla, která se používají u pasivních domů. 

Na jakém principu vytápění funguje? Máme rádi tep-
lo. Nebude nám zima? A co v mrazech, vytopí tepelné 
čerpadlo celý dům? 
Topení s TČ je komfortní, ani nevíme, že topíme. Samo-

zřejmě vytopí celý dům. Během celého dne se udržuje 

stabilní teplota, ale dají se nastavit intervaly, kdy se topí 

méně nebo více. 

TČ pracuje do -25 °C, při -5 °C až -10 °C se zapíná pro 

dotápění záložní zdroj tak, aby byla v místnostech po-

žadovaná teplota. Pokud máte rádi teplo, není problém 

mít v místnosti teplotu i nad 25 °C, záleží ale také na ve-

likosti radiátorů.

Je obtížné čerpadlo ovládat?
Ovladatelnost čerpadla je velmi snadná. Novější modely 

jsou ještě jednodušší. Jestliže se čerpadlo ihned na za-

čátku dobře nastaví, tak sice může dojít v  budoucnu 

k regulaci, ale pouze topné křivky, což zajistí naši kvali-

fikovaní pracovníci.

Jak byste z hlediska finančních nákladů seřadil následu-
jící typy vytápění: plyn, uhlí, elektřina, tepelné čerpadlo?
Nejlevněji vychází automatický kotel na  hnědé uhlí. 

U tepelného čerpadla je potřeba říci, že při jeho pořízení 

dochází ke změně tarifu za elektřinu (na tarif D56, pozn. 

red.) a tudíž k výraznému snížení ceny za veškerou ode-

bíranou elektrickou energii, tzn. i za tu, kterou používá-

me ke svícení, vaření atd. Ti, co investují do TČ, musí 

tedy následně srovnávat s  ostatními rodinnými domy 

i všechny náklady na elektřinu, které se používáním TČ 

výrazně snižují. Náklady na TČ zvyšuje počáteční inves-

tice, která se však vlivem vysoké návratnosti během pár 

let vrátí. KD jednotlivé investice příznivě ovlivní. Plyn 

a elektřina patří mezi nejdražší způsoby vytápění.

Zkuste odhadnout finanční náklady na  vytápění 
a elektřinu pro rodinný dům s tepelným čerpadlem.
Normální rodinný dům by mohl mít náklady na veškeré 

energie mezi 20 až 30 tis. Kč za rok, ale záleží na mnoha 

okolnostech, takže to objektivně nemohu posoudit.

Jakou životnost má tepelné čerpadlo a kdy se investo-
vané peníze vrátí? 
Obecně se udává životnost 15 let, ale jedná se o život-

nost kompresoru. Životnost může být samozřejmě delší, 

v praxi kompresor vydrží více než 20 let. Při KD může 

být návratnost kolem 3 až 5 let. Pro srovnání si můžete 

představit, že výrobcem udávaná životnost plynového 

kotle je 10 let, ale sami víte, že je máte mnohem déle.

Kolik čerpadel jste nainstalovali a  kolik zákazníků 
máte konkrétně ve Štítině?
Nainstalovali jsme kolem 300 čerpadel. Ve Štítině jich 

je, tuším, 17. 

Za jakou cenu můžeme tepelné čerpadlo pořídit?
To nelze říci obecně. Záleží na tom, jaký typ TČ se pro 

konkrétní rodinný dům hodí, dále na všech výše uvede-

ných podmínkách. Dům musí splňovat limity tepelných 

ztrát. Proto také nelze říci cenu TČ, ale u  rodinných 

domů do  160 m2 obytné plochy s  nízkými tepelnými 

ztrátami může být cena po získání dotace, včetně mon-

táže kolem 80–100 tis. Kč.

Pro bližší informace kontaktuje obchodně-technické 

oddělení firmy na čísle: (+420) 724 062 730.

Rozhovor vedla a zapsala Mgr. Zuzana Klimešová
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ŽÁCI ZÁKLADNÍ ŠKOLY SE ZAPOJILI DO PROJEKTU EMISE

Žáci Základní školy gen. H. Píky ve Štítině se stali od září 

2015 součástí projektu Emise. Tento projekt, zaměřený 

na ochranu ovzduší, založili v roce 2013 studenti Slez-

ského gymnázia v Opavě. 

Cílem projektu je informovat nejen žáky, ale i občany 

o  vlivu špatného spalování na  zdraví člověka. Žáci se 

zabývají nejenom emisemi, což jsou znečišťující látky 

dostávající se do  ovzduší – prachové částice, polyaro-

matické uhlovodíky, oxid siřičitý…, ale také imisemi, 

tedy látkami, které přišly do styku s životním prostře-

dím, kumulují se ve vodě, půdě a organismech.

Projekt Emise zaštiťuje osobně ministr životního pro-

středí Richard Brabec. V  lednu 2016 projekt získal 

rovněž záštitu Ministerstva školství ČR. Dne 27. ledna 

2016 přijede ocenit projekt osobně hejtman Moravsko-

slezského kraje. Poděkování si zaslouží nejen vedení 

štítinské základní školy, které umožnilo zapojení ško-

ly do projektu, ale také Mgr. Eva Klubalová, která úzce 

spolupracuje s SGO v Opavě, jež je tvůrcem projektu.

Řada lidí možná neví, že problémem není jen spalování 

a vypouštění látek do ovzduší, ale také fakt, že tyto látky 

se dostávají do našich zahrad, na kterých si pěstujeme 

zeleninu či ovoce. Málokdo ví, že právě naše zahrádky, 

o nichž si myslíme, že jsou ekologické, nejsou kvůli emi-

sím z topné sezóny úplně bio. Vzhledem ke špatnému 

spalování se škodlivé látky dostávají do  půdy, kde se 

kumulují a mohou mít karcinogenní, mutagenní, popř. 

teratogenní účinky. Jako příklad poslouží spalování dře-

votřísky, kdy se do ovzduší uvolňuje formaldehyd a dal-

ší aldehydy, které způsobují alergie, mají také mutagen-

ní a  rakovinové účinky. Rovněž spalování potištěných 

barevných letáků či časopisů není vhodné vzhledem 

k uvolňování těžkých kovů do ovzduší.

Žáci naší základní školy se již od září zúčastnili několika 

setkání. Navštívili Centrum nanotechnologií na  VŠB–

TU v  Ostravě, kde se dozvěděli o  toxicitě nanočástic 

nebo o výzkumu, který Centrum provádí společně s Fa-

kultní nemocnicí v Ostravě a v němž se zabývají vlivem 

látek uvolněných do ovzduší na zdraví člověka v našem 

kraji, navštívili spalovnu odpadů, Výzkumné energetic-

ké centrum VŠB–TU, kde se dozvěděli o  problémech 

spalování v  různých typech kotlů, spolupracovali také 

s ČHMÚ atd.

6. ledna 2016 se žáci ze Štítiny společně s dalšími škola-

mi zúčastnili vědomostní soutěže v oblasti chemie, fyzi-

ky, matematiky a zeměpisu. V konkurenci 11 družstev 

obsadil první místo právě tým děvčat z naší ZŠ ve slo-

žení Lenka Adamčíková, Monika Kinnertová a Tereza 

Vocílková. Uvedená soutěž s názvem GYNKOM je ur-

čena pro města zapojená do projektu EMISE, jako jsou 

Opava, Hlučín nebo Havířov. V letošním roce se finále 

bude konat v dubnu na gymnáziu v Havířově. Děvča-

tům, která reprezentují nejen školu, ale i Štítinu, přeje-

me hodně úspěchů.

A co ještě emisaře čeká v tomto školním roce? Prezen-

tace pro žáky a zájemce z obce Štítina nebo pochůzky, 

při nichž budou informovat obyvatele o svém projektu 

a možnostech kotlíkových dotací.

Mgr. Alexandra Hoňková 

předsedkyně školské rady a učitelka SGO

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Soutěžící zleva: Lenka Adamčíková, Tereza Vocílková a Monika 

Kinnertová, foto R. Frič

ŠIMEČEK, SPOL. S R.O.

Z historie:
Společnost Šimeček, spol. s  r.o., je 

rodinnou firmou zaměřenou na 

mletí přírodních minerálů, která 

má tradici téměř 70 let. Po skonče-

ní 2.  světové války byla ve  Štítině 

v  rámci programu obnovy národ-

ního hospodářství vybudována sád-

rovna, kde se zpracovával sádrovec 

dovážený z  dolu Opava-Kateřinky 

(v místě těžby se dnes nachází Stří-

brné jezero).

Sádrovna ve  Štítině byla ještě před 

uvedením do  plného provozu 

v  r. 1950 znárodněna a  začleně-

na do  nově vzniklého národního 

podniku Slezské cementárny a sád-

rovcové doly. Po  otevření nové-

ho povrchového dolu na  sádrovec 

v  Kobeřicích a  zprovoznění nové 

výrobny stavební sádry přímo 

u  lomu ztratila sádrovna ve  Štítině 

své významné postavení. Řadu let 

pak byla provozována jako mlýnice 
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vápence, který byl dovážen po želez-

nici z lomu Štramberk, a občasně se 

zde vyráběly nově vyvinuté sádrové 

tmely. Mletý vápenec sloužil v  ze-

mědělství ke snížení kyselosti půdy 

a ztrátový provoz byl závislý na stát-

ních dotacích pro zemědělství. Poz-

ději se vlastníkem mlýnice ve Štítině 

stala společnost Cement Hranice, 

a. s., která pak provozovnu prodala 

Agrochemickému podniku Opava.

Tyto okolnosti a  naprostý nezájem 

vlastníků o  technický stav provozu 

vedl k totální devastaci nejen stroj-

ního zařízení, ale i provozovny jako 

celku.

Současní vlastníci získali provozov-

nu zpět v  rámci restitučního říze-

ní v  r. 1991. Následovalo přetěžké 

čtyřleté období hledání nového vý-

robního programu, který by umož-

ňoval využití stávajícího výrobního 

zařízení.

Současnost:
V  roce 1994 byla navázaná spolu-

práce s  týmem odborníků kated-

ry slévárenství VŠB – TU Ostrava 

a  došlo k  dohodě o  společném vý-

zkumu a  aplikaci výsledků do  vý-

roby při řešení vývoje uhlíkatých 

látek pro potřeby slévárenské praxe. 

Tato úspěšná spolupráce trvá do-

posud. Zakoupili jsme laboratorní 

přístroje, které jsou trvale umístěny 

v  laboratořích VŠB a  slouží nejen 

k  výzkumu, ale i  k  výuce studentů 

VŠB. Celkové náklady na  výzkum 

přesáhly 5 mil. Kč a  výsledkem je 

ucelená řada uhlíkatých látek – 

SIMIX, EKOSIMIX a SIMIX 20 S.

Zpracování vybraných typů uhlí 

vyžadovalo zásadní zásahy do  vý-

robního zařízení a  technologic-

kých postupů. Přetlakový systém 

byl změněn na  podtlakový a  byla 

provedena rekonstrukce celé mlý-

nice. V  další etapě byla vybudová-

na nová mísící linka bentonitových 

směsí s automatickým navažováním 

záměsí s  moderním řídicím systé-

mem. V základní sestavě linky jsou 

dvě velkoobjemová sila na bentonit 

a  automatická bubnová míchač-

ka. Nově bylo instalováno zařízení 

k  plnění autocisteren. Budovy byly 

opraveny, nádvoří a  manipulační 

plochy byly zpevněny, instaloval se 

kamerový systém a  celý areál byl 

oplocen. Celkové náklady na opravy 

a investice v posledních letech pře-

sáhly 25 mil. Kč.

Společnost výrazně investovala 

do  zařízení zajišťujících ochranu 

zdraví, do bezpečnosti práce a eko-

logie. Například filtr mlýnice pra-

cuje s  účinností 99,96 % a  naměře-

né hmotnostní koncentrace tuhých 

znečišťujících látek při provozu 

linky jsou 2 mg/m3, což je 50x niž-

ší než specifický limit (100 mg/m3) 

a výrazně nižší než emisní limit sta-

novený pro tento stacionární zdroj 

od ledna roku 2020 (20 mg/m3).

Zakladatel fi rmy František Šimeček, 

fotoarchiv společnosti

Synové zakladatele: Oldřich (vpravo) a Jo-

sef (vlevo) Šimečkovi, oba byli dlouholetý-

mi zaměstnanci fi rmy, Oldřich byl ředite-

lem, fotoarchiv společnosti

Výrobní objekty v době restituce roku 1991, foto B. Šimeček

Současní vlastníci fi rmy, Ing.  Václav Ši-

meček a Radim Palarčík, foto B. Šimeček 

(2016)
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V  posledních třech letech kooperu-

jeme s  největším českým výrobcem 

bentonitu a směsných bentonitů pro 

slévárenství Keramost, a.s., Most. 

Naše společnost je v  současné době 

jediným výrobcem uhlíkatých přísad 

pro slévárenství v  České republice 

a  rekordní výrobou v  loňském roce 

pokrývá cca 60 % tuzemského trhu. 

Úspěšně tak čelí tlaku významných 

zahraničních konkurenčních firem 

z Německa, Francie a Anglie.

Naše společnost rovněž řadu let 

přispívá Charitě Opava – Dům pro 

zrakově postižené ve Vlaštovičkách, 

na konkrétní případy zdravotně po-

stižených a na různé aktivity v obci 

Štítina.

Ing. Václav Šimeček, jednatel

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Mísírna směsných bentonitů a uhelná mlýnice, foto B. Šimeček (2015)

NAŠE ZAHRÁDKA

Vážení pěstitelé a zahradníci, chtěl bych se touto cestou s vámi podělit o některé ze svých zkušeností s pěstováním 

zeleniny na menší zahrádce. Již v mladším věku jsem si oblíbil práci na zahradě, ale nikdy na ni nebylo dost času, 

abych se jí mohl plně věnovat. Dnes, když jsem několik let v důchodu, se můžu této činnosti, která se zároveň stala 

mým koníčkem, plně věnovat. Své potraviny v BIO kvalitě prodávám i na trzích. Byl jsem proto požádán, abych 

shrnul přípravu zahrádky podle svých zkušeností a zvyků. Každý z nás má osvědčené tipy, jak dosáhnout té nej-

lepší úrody, ale možná se vám mé rady budou hodit.

Abychom byli při pěstování úspěš-

ní, je třeba si pozemek už na podzim 

připravit, tzn. zarýt kompost nebo 

jiné hnojivo do země. Střídám kom-

post, králičí nebo slepičí trus, dobrý 

je také kravský nebo ovčí hnůj. Kdo 

to však nestihl, má ještě možnost 

hnojení i  na  jaře. Hnojíme ob rok. 

V současné době si plánujeme nebo 

už víme, co a kde budeme letos sa-

dit. Správně by se mělo dodržovat 

období šesti let, než se daná zeleni-

na vrátí na stejné místo. Ale já do-

držuji jen tři roky. Některá zelenina 

nepotřebuje tak časté střídání, ale je 

to samozřejmě lepší. Např. brambo-

ry by mohly být po sobě i  tři roky. 

Někteří dokonce za  jednu sezónu 

stihnou dvě sklizně. Po  vykopání 

raných brambor přidají do  řádků 

kompost a  zasadí znovu. Střídání 

probíhá třeba takto: po bramborách 

můžeme zasadit česnek (zemina se 

nehnojí), po rajčatech nemohou být 

brambory (rajčata mohou být i  2x 

po  sobě, pokud nebyla napadena 

nemocí, neměla by se sadit ani vedle 

brambor kvůli nemocem), ale mo-

hou být např. fazole, po  kořenové 

zelenině dávám zelí, po  zelí např. 

černou ředkev.

Pokud na  zahrádce nemáte příliš 

mnoho místa, zkuste vedle sebe dá-

vat zeleninu, která se navzájem ne-

omezuje, dozrává postupně. Např. 

mezi řádky zelí vyseju fazole nebo 

salát kombinuji s  červenou řepou, 

která se sklízí až v srpnu.

Podle plánu si musíme nakoupit se-

mena na předpěstování.

Potřebné nádoby a  sadbovače růz-

ných velikostí se dají koupit nebo 

se mohou použít prázdné kelímky 

od  potravin (jogurty, kyška…) – 

proděravíme jim dno. Budeme po-

třebovat také kvalitní zeminu (výsev 

a  rozmnožování), kterou můžeme 

smíchat s  kompostem a  rašelinou 

(kvůli provzdušnění). Pokud jsme 

nestihli zasít v lednu, můžeme ještě 

i trochu později.

1. týden v lednu vysévám celer (bul-

vový Maxim) do  krabiček (třeba 

od  masa). Až mají rostlinky pravý 

lístek (tj. asi za  4 týdny), přesadím 

jednotlivě do  sadbovačů, předtím 

uštípnu trochu kořeny. Celer vyža-

duje vysokou zálivku a  přihnojo-

vání výluhem z  kopřiv (co 5 dní). 

Mezitím zalévám vodou – potřebuje 

častou zálivku. Ven se přesazuje až 

v květnu, kdy již nehrozí mrazy.

3. týden v  lednu vysévám papriky 
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(Amy, Lidia, Chilli papričky) – po-

třebují 22 °C až 24 °C při klíčení, 

po  vyklíčení potřebují světlo. Pře-

sazuji do větších nádob a přihnojuji 

kopřivovou zálivkou. Zavlažují se 

rozprašovačem. Stává se, že na 1. po-

kus papriky nevzejdou (vlastní zku-

šenost), tak je ještě čas výsev zopa-

kovat. Do  skleníků a  fóliovníků se 

přesazují koncem dubna, ven až při 

stabilní teplotě, po prvních zmrzlých.

Koncem února vysévám další druhy 

zeleniny (opět do  krabiček), přesa-

dím je ale přímo ven do připravené 

půdy během března a  dubna, při-

krýváme netkanou textilií. Zvyšuje 

teplotu, udržuje vlhkost a  chrání 

před mrazy. Jedná se o hlávkový sa-

lát, kedlubny a rané zelí. Zaseju také 

salátové okurky do skleníku. 

Kolem 15. března vysévám rajča-

ta. Dávám je rovnou do fóliovníku. 

Kdo nemá, může dát rovnou ven 

a přikrýt igelitovým sáčkem. Při vel-

kých mrazech schováme na noc do-

vnitř. Otuží se, mají potom fialové 

stonky, ale nejsou choulostivé.

V březnu vyséváme i některé bylin-

ky do kelímků nebo květináčů s kva-

litní zeminou. Např. pažitka, petržel 

kadeřavá, bazalka. Špetku semínek 

vložím do  zeminy a  zalévám. Při-

hnojovat se nemusí, potřebují jen 

vodu. Aby nebyla pažitka a  petržel 

slabá, musí se zastřihovat a nečekat, 

až bude příliš dlouhá.

Při přesazování musí být sazeničky 

dostatečně zavlažené, aby se nepo-

rušil kořenový systém.

Postup výroby kopřivové zálivky:
1 kýbl kopřiv (mohou být i sušené)

10  l sud 

Kopřivy dáme do  sudu a zalejeme 

je vodou. Kvůli zápachu odstavíme 

někde stranou a necháme 5 až 6 týd-

nů odstát. Po této době si nabereme 

do  konve 1 až 2 l tohoto hnojiva, 

zbytek dolejeme vodou. Používáme 

dle potřeby nebo s určitou pravidel-

ností (např. co 14 dní). Pomáhá to 

preventivně nebo při napadení růz-

nými škůdci (např. mšicemi).

Pokud nemáme kopřivy čerstvé, 

můžeme použít i sušené.

Rozhovor zapsala Mgr. Zuzana Klimešová, děkujeme za poskytnuté rady panu Václavu Střílkovi

Ilustrační foto – na obrázku sadbovač

ODDÍL LAVINA VE ŠTÍTINĚ 

Tento oddíl mnoho občanů nezná, 

proto bych vás chtěl i  tímto člán-

kem s  námi seznámit. Proč vůbec 

LAVINA? Jde o  zkratku „Láska, 

Víra, Naděje“. Už z  toho vyplývá, 

že jsme křesťanský klub. Vedoucí 

jsou tedy křesťané, konkrétně jsme 

členy Církve bratrské v Opavě (více 

si můžete najít na www.cbopava.cz). 

Schůzky nejsou agitací na církev, ale 

část schůzky (20 min.) rozebíráme 

příběh z bible a povídáme si o tom, 

jak ho můžeme použít v našem ži-

votě. Zbytek náplně našich pravidel-

ných schůzek (1x týdně) jsou hry, 

zdokonalení zručnosti, výuka zále-

sáctví, zpěv s kytarou, výlety, chaty 

a v létě stanový tábor. Oddíl je určen 

pro děti od 9 do 15 let, letos máme 

19 členů a 5 vedoucích. Scházíme se 

v klubovně na statku u Miloše Zíky, 

který nám ji propůjčil, a  společně 

jsme ji zvelebili.

Oddíl funguje od roku 2008, je ná-

stupcem dorostu při Církvi bratrské 

v  Opavě, který fungoval od  roku 

1980.  Jsme registrovaní pod Doros-

tovou unií o.s., kde je momentálně  

54 oddílů.

Jednou z  našich velkých akcí, kte-

rou jste mohli navštívit, byl Lego-

projekt – stavba městečka ze 400 

tisíc kostiček, které jsme postavili 

v  místní škole. Jedná se o  unikátní 

dobrovolnický projekt Církve bra-

trské. V  roce 2010 bylo církvi za-

Legoprojekt, foto J. Kubíček
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půjčeno lego z  Německa, které jim 

bylo následně darováno. Od té doby 

se městečko díky sponzorským da-

rům rozrůstá. Jedná se o nekomerč-

ní akci. Legové městečko o  rozmě-

rech 8x3,5 m putuje od června 2010 

po  různých koutech ČR, aby jej 

mohly děti během tří dnů postavit. 

Akce nebyla určena jen pro členy 

Laviny, ale také pro ostatní děti, kte-

ré se chtěly do akce zapojit.

Dále nás čeká regionální kolo ori-

entačního závodu „biblická stezka“, 

pokud postoupíme – třeba i repub-

likové kolo. V  létě plánujeme dva 

stanové tábory, jeden pro děti a  je-

den pro rodiče s menšími dětmi. 

Za vedoucí Laviny Honza Kubíček

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

VODNÍ SKAUTI 

12. oddíl Dohoda děkuje panu Danielu Matyáškovi za  podporu a  vstřícnost, ochotu a  toleranci při zajišťování 

schůzek našich posádek. Bez jeho pomoci bychom neuskutečnili pravidelné schůzky ve dnech nepříznivého počasí, 

neboť se při současném počtu dětí nevejdeme do klubovny! Jsme rádi, že nám jako jeden z mála vyšel vstříc v době, 

kdy naše řady ve Štítině vzrostly čtyřnásobně! Jura Glabazňa

MARIÁŠOVÝ TURNAJ

V  sobotu 30. ledna 2016 se usku-

tečnil v naší obci karetní mariášo-

vý turnaj. Aktéři se sešli tentokrát 

v  Restauraci Sport na  našem tat-

ranovském hřišti u  provozovatele 

pana Jiřího Hlouška. Sešlo se cel-

kem deset „závodníků“. Organizá-

tory byli pánové Jan Kaluža a Ros-

tislav Hrudík. Dle jejich vyjádření 

snad 3. ročník. Jak mi ale sdělil je-

den z  „nestorů“ těchto karetních 

přeborů pan Jan Hrudík, konaly se 

tyto přebory již i v minulých letech. 

Pár ročníků se tento turnaj jme-

noval po  dnes již zemřelém panu 

Václavu Valentovi. Bylo to „O po-

hár Václava Kachličky“. Hrával se 

tenkrát v  jeho restauraci. Turnaje 

a  jeho organizování se také poz-

ději ujal pan Jan Hájek. To tenkrát 

hráli aktéři v  restauraci Bejatka. 

Nedochovaly se přesné informace, 

kdo kdy ve  kterém ročníku zví-

tězil. Víme, že v  letošním klání se 

také zúčastnili i  „mimoštítiňáci“ 

a  vítězem se stal pan Tomáš Šin-

delář z Nových Sedlic. Pokud jsem 

se dopustil ve  svém příspěvku ne-

přesných informací, omlouvám se 

a budu se těšit na upřesnění faktic-

kých připomínek. Dovětek: I tak se 

baví občané naší vesnice.

Mgr. Jaroslav Dominik

Článek z novin získaný od p. Sáňky z Nových Sedlic.

STŘÍPKY Z HISTORIE ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ OCEŇUJE

Našemu spoluobčanu Bc. Danielu Broďákovi 
byl udělen Zlatý kříž II. třídy za 120 bezpříspěv-
kových odběrů krve. 
Ochota darovat krev je projevem humánního 

vztahu ke spoluobčanům a celé společnosti. Tím-

to mu děkujeme a věříme, že bude inspirací pro 

další dárce.
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Správné řešení:

1) Arnošt Lamprecht, 2) Štítinský slavíček, 3) Vladimír Pavlík, 4) František, 5) pivovar, 6) slévárenství, 7) Štivadlo, 8) Magdaléna, 

9) opereta, 10) zeleny ořech, 11) Emise, 12) Lavina.

1 2

3

4 5

6

7

8

9

10 11

12

Směr doprava

1 Univerzitní profesor a bohemista, který se narodil ve Štítině.

3 Jméno a příjmení hrabyňského, mokrolazeckého 

a štítinského faráře.

4 Křestní jméno zakladatele sádrovny.

6 V jakém oboru podniká v současnosti firma Šimeček?

7 Tradiční turistický pochod k dubu, který se letos koná 16. 4.

8 Název kozí farmy ve Štítině.

10 Co stojí před sušedovym? (kulturní akce 19. 3.)

12 Název oddílu, který v lednu postavil ve škole město z lega.

Směr dolů

2 Pěvecká soutěž ZŠ.

5 Budova, kde se kdysi hrávalo také divadlo a na jehož místě se v loňském 

roce uskutečnily Pivní slavnosti.

7 Krajská divadelní přehlídka.

9 Jaký hudební žánr hrával nejčastěji ochotnický divadelní spolek 

ve vzpomínkách paní J. Jakoubkové (Velikonoce)?

11 Jak se jmenuje projekt, který se zaměřuje na ochranu ovzduší?

KŘÍŽOVKA
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Pošta Štítina

tel. 553 677 120

Provozní doba 

Pondělí:  8.00–11.30 15.00–17.00

Úterý: 8.00–11.00 13.15–15.15

Středa:  8.00–11.30 15.00–17.00

Čtvrtek:  8.00–11.00 13.15–15.15

Pátek: 8.00–11.00 13.15–15.15

Dětský lékař MUDr. Jan Lebeda

mobil 736 286 729 

tel. 553 672 297

Štítina – ordinační hodiny

Pondělí: 12.00–13.15  

Úterý: 15.00–18.00

Středa: neordinuje se  

Čtvrtek: 7.30–8.30 (odběry)

Pátek: 11.00–12.15

Praktický lékař MUDr. Oldřich Víteček

tel. 553 677 160 (Štítina)

tel. 553 679 286 (Mokré Lazce)

Štítina – ordinační hodiny

Pondělí: 7.00–12.00   

Úterý: 14.00–18.00  

Středa: 13.00–14.00 (obj.)

Čtvrtek: 7.00–12.00; 13.00–14.00 (obj.)

Pátek: 7.00–12.00; 13.00–14.00 (obj.)

Magistrát města Opavy

Úřední hodiny 

(neplatí pro pokladny a podatelnu) 

Pondělí:  8.00–11.00 12.00–17.00

Úterý: zavřeno

Středa:  8.00–11.00 12.00–17.00

Čtvrtek:  8.00–11.00 12.00–14.00

Pátek: 8.00–11.00 12.00–14.00

ZŠ gen. H. Píky

ZŠ: 553 677 091

MŠ: 553 677 084

Ředitel školy: 774 195 937

Vývařovna Háj ve Slezsku: 553 773 002

Obec Štítina

tel. 553 677 111, fax 553 677 104

epodatelna@stitina.cz

Úřední hodiny

Pondělí:  8.00–17.00 

Středa:  8.00–17.00

Knihovna

Úterý:  14.00–17.00


